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NÁZORY zastupitelů

Tipy na letní procházku
Tomáš Hrdinka 

(ANO 2011), 
radní MČ Praha 4

V Praze 4 vzniklo letos 
několik povedených věcí, 
pojďme si některé z nich 
představit, a pokud vás 
osloví, budu rád, když 
se na ně přijdete osobně 
podívat.
S lehkým zpožděním 
bude přibližně od polo-

viny července zpřístupněn vodní biotop Braník. 
Je to už pět let, co jsem s touto myšlenkou 
jako hydrolog-vodohospodář přišel, a výsledek 
skutečně stojí za návštěvu. Biotop bude mít en-
vironmentální, naučnou a estetickou funkci, na 
jeho břehu si lze po procházce oddychnout a za-
poslouchat se do zurčící vody. Předpokládáme, 
že se biotop brzy přirozeně zabydlí organismy 
vázanými na studenou vodu, zázemí jim bude 
dělat řada kvetoucích vodních a mokřadních 
rostlin.

Květnaté louky
Praha 4 má od letoška šest nových květnatých 
luk. Najdete je v ulici Milevská u promenády 
Pujmanové, na křížení Hvězdovy s ulicí Na 
Pankráci, na křížení ulic Družstevní a U Křížku 
v Nuslích, na slepém konci ulice Bělčická na 
Spořilově, v parku Antonína Engela před Podol-
skou vodárnou a u nájezdu z Modřanské (směr 
z Modřan) na Barrandovský most. Celkem má 
Praha 4 již 15 květnatých luk s plochou téměř 
4500 m2. Pokvetou na přelomu července a srpna 
až do pozdního podzimu a budou se v čase 
barevně proměňovat.

Smart toaleta
Vřelé díky paní Balzerové za tip, kam umístit 
jednu z našich dvou smart toalet (platba pouze 
kartou nebo SMS, cena 10 Kč za použití, je zde 
i přebalovací pult), která stála v Podolí bez větší-
ho využití. Dáme ji od začátku letních prázdnin 
na vytížené dětské hřiště v ulici Na Mlejnku, 
kde si své návštěvníky jistě najde.

Vyhlídková lavička
Pod záštitou Světové školy Člověka v tísni 
a s materiální a finanční podporou MČ Praha 4 
vytvořili žáci ZŠ Táborská posezení na jedinečné 
vyhlídce na Kavčích horách nad podolským 
bazénem. Toto zajímavé a romantické místo 
opravdu stojí za návštěvu, která nyní bude díky 
možnosti odpočinku i příjemnější.

Rodinky tučňáků
Už na sedmi místech se můžete setkat s dřevo-
řezbami rodinek tučňáků, kteří vzdávají hold 
maskotovi první porevoluční rady MČ Praha 4, 
který dal jméno i našemu časopisu. Najdete je 
v mikroparku Na Jezerce v Braníku, na hřišti 
Rybářská a na hřišti na Kublově v Podolí, v za-
hradě Jeremenkova v Braníku, v parku Halasova 
v Krči, v parku Na Pankráci a na náměstí gen. 
Kutlvašra v Nuslích. Hezké léto!

Kyselé deště, rozvoj,  
privatizace, pošta 

Zdeněk Kovářík (ODS), 
zastupitel MČ Praha 4

Asi řeknete, co to má 
znamenat, taková změť 
nesouvisejících slov. Byl 
jsem nedávno na slav-
nosti 205. výročí založení 
Národního muzea a tam 
jsem si v přítomnosti 
významných mužů a žen 

dnešní doby připomněl změny v myšlení a pro-
blémech za ta dvě století.
Muzeum skvěle reprezentuje tok času nejen 
v české společnosti a názorně připomíná vše 
podstatné v různých dobách dějin lidstva. A ve 
mně ta myšlenka připomněla, jak jsou pomíjivá 
některá témata a věci.
Po otevření společnosti, které nastalo v roce 
89, jsme skutečně významně řešili znečištěné 
životní prostředí, ostatně i snahy o jeho očistu 
přispěly k pádu komunistického režimu. A prá-
vě kyselé deště jsou takovým zapomenutým po-
jmem. Otevřeme-li ročenku životního prostředí 
z roku 1990, tak ve škále tehdy znázorňovaných 
škodlivin dnes nejsme schopni nic porovnat, 
protože všechny tehdy významné složky znečiš-
tění jsou skoro zapomenuty nebo jsou naprosto 
neporovnatelné.
Stejně tak naše obrovské nadšení z rozvoje, 
z výstavby nových nebytových prostor, kance-
láří, obchodních ploch a nákupních center i no-
vých bytových projektů prostě vyprchalo, jsme 
jinde a chceme víc a v mnohem vyšší kvalitě 
a větším provázání s veřejným prostorem nejen 
naší krásné Prahy 4.

Aktivitou měníme svět
Privatizace bytů hýbala Prahou 4 téměř dvacet 
let. Stali jsme se ve velké míře vlastníky svých 
domovů za velmi přijatelných podmínek. Větši-
na z nás následně dala své úspory a nemalé úsilí 
do zvelebení domova. I paneláky jsou většinově 
zatepleny, mají nové výtahy, kvalitní střechy, 
okna, kterými nefouká, a často nové vnitřní roz-
vody. Proto se nám příčí trestat vlastníky bytů 
vyššími daněmi z nemovitosti.
Současnost je plná rychle se objevujících krizí, 
ale tok času mění společnost i jinak. Pošta je dal-
ším kamínkem v toku času. Vzedmutá vlna při 
redukci provozoven a spíše zoufalá ekonomická 
situace státního podniku nám připomněly, že ve 
většině světa je téměř nemožné koupit pohled, že 
většina z nás už dlouho neposlala žádný dopis, 
stejně jako jsme zapomněli na telegramy i mezi-
městské a mezistátní hovorny na poště. 
A tak jsem si dnes dovolil místo komunální 
či jiné politiky jen tuto malou úvahu. Svou 
aktivitou měníme sebe i svět okolo sebe. Při-
způsobujeme se změnám a nezůstáváme stát, 
což je dobře, a věřím, že ze všech krizí najdeme 
přijatelná řešení pro sebe, pro své blízké i pro 
lidi okolo nás.
Přeji krásné prázdniny a spoustu radosti a poho-
dy doma i na dovolené.

Mateřské školy  
a školy v Praze 4

Filip Vácha (TOP 09), 
místostarosta MČ Praha 4

V Praze 4 proběhl zápis 
do mateřských škol. 
Nejen, že všechny děti 
byly zapsány, ale ve chví-
li, kdy autor píše tento 
článek, má Praha 4 
v mateřských školách 
ještě volné kapacity. Pro-

běhlo i první kolo zápisu do našich základních 
škol, kde byli umístěni všichni budoucí prvňáčci 
ze spádových oblastí.
Vedení radnice dlouhodobě investuje do rozvoje 
a údržby našich škol a mateřských škol. Nepro-
bíhá jen budování nových hřišť či projekty typu 
oslunění mateřských školek zvyšující komfort 
dětí, ale dlouhodobě také posilujeme kapacitu 
našich škol. Například mohu uvést otevření 
celého patra v ZŠ Na Chodovci v loňském roce 
s novými učebnami o kapacitě až 180 žáků. 
Projekt nástavby pavilonu ZŠ U Krčského lesa 
je ve fázi končící projektové přípravy a v brzké 
budoucnosti bude realizován. 

V roce 2024 zápis  
do školek online

V příštím roce projdou zápisy do mateřských 
škol změnou. Rodiče budou mít možnost své 
děti zapsat online. Digitalizace tohoto procesu 
rodičům ušetří čas a celý průběh urychlí. A zá-
pisy nebudou jediným procesem, který projde 
digitalizací. Postupně jí podstoupí agenda 
celého úřadu městské části tak, aby občan mohl 
co nejvíce úkonů provést z domova. Odbor IT 
dále připravuje nové webové stránky, které 
v blízké budoucnosti umožní občanům rychlejší 
vyhledávaní informací i větší uživatelský kom-
fort. Digitalizace nepovede jenom ke zrychlení 
a zvýšení komfortu našich občanů, ale i k perso-
nálním úsporám.

Metro Budějovická
Jsem rád, že pan primátor Bohuslava Svoboda 
navštívil pasáž metra Budějovická a osobně 
mohl vidět její neutěšený stav, který si zaslouží 
urychlenou opravu. Stanici za den využije až 
80 tisíc cestujících, a tím patří k důležitým do-
pravním uzlům v Praze. Po opravě terasy metra 
Budějovická byl otevřen druhý výstup z metra, 
ale i prostor pasáže potřebuje opravu. Radní pro 
majetek hl. města Prahy Jan Chabr (TOP 09) 
nechal ještě před volbami vypracovat studii 
a projekt revitalizace celého prostoru. Projekt 
počítá nejen s opravou vlastního bazénu, ale 
i s navýšením zeleně na Budějovické. Vedení 
Prahy 4 požádalo pana primátora o podporu 
a realizaci tohoto projektu.


